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Møteprotokoll 
 

Byutviklingskomite 
 
 

Møtested: Formannskapssalen, rådhuset   
Møtedato: 27.05.2010 Tid: 1700 
 
Til stede på møtet 
Medlemmer: Roar Aas, Jens Dale Røttereng, Per Digre, Jan-Åge Gundersen, Kolbjørn 

Frøseth, Torleif Hugdahl, Jan Bojer Vindheim, Tore A. Torp, Hans Borge, 
Eva Mohn, Odd Anders With, Svein Otto Nilsen 

 

Varamedlemmer: Leif Samstad, Bjarne Søreng, Kjetil Utne  
Meldt forfall: Heidi Eidem, Tonje Bakke, Tone Stav  
Ikke møtt:   
Fra administrasjonen: Kommunaldirektør Thorbjørn Bratt (til kl 1915), byplansjef Ann-Margrit 

Harkjerr 
 

   
Møteleder: Komiteleder Odd Anders With  
Fra sekretariatet: Øyvind Øyen  
 
 
 
Pkt. 1 Godkjenning av innkalling og sakliste: 
Innkalling og sakliste ble enstemmig godkjent. 
Komiteleder Odd Anders With (KrF) viste til utsendt protokoll fra formannskapets møte der det går 
fram at sak om utsortering av våtorganisk avfall ikke ble videresendt til komiteen. Sak 26/10 går 
derfor ut av saklista. 
 
Pkt. 2 Godkjenning av protokoll fra møte 6.5.2010: 
Protokoll fra møte 6.5.2010 ble enstemmig godkjent. 
 
Pkt. 3 Melding av spørsmål/saker til eventuelt: 
Tore A. Torp (H), Jan Bojer Vindheim (MDG) og Svein Otto Nilsen (DEM) meldte saker. 
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SAKSLISTE 
 
Saksnr. Arkivsaksnr.  
24/10 08/35107  
 HANDLINGSPLAN HUSHOLDNINGSAVFALL  

 
26/10 08/43219  
 UTSORTERING AV VÅTORGANISK AVFALL MED 

BIOGASSPRODUKSJON    
 Utgår  

 
27/10 08/25207  
 MILJØPAKKE FOR TRANSPORT I TRONDHEIM. PRIORITERING AV 

PROSJEKTER 2011 
 

28/10 09/20530  
 YRKESSKOLEVEGEN 18, NY VIDEREGÅENDE SKOLE PÅ 

BRUNDALEN, REGULERINGSPLAN MED BESTEMMELSER, 
SLUTTBEHANDLING  
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Sak 24/10  
 
HANDLINGSPLAN HUSHOLDNINGSAVFALL  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar følgende mål og virkemidler: 
1. Mål: 50 % av alt husholdningsavfall og avfall fra kommunale enheter skal samles opp i 

nedgravde oppsamlingssystemer innen 2020.  
2. Rådmannen får anledning til å øke avfallsgebyret til maks 2500 kr pr husholdning innen 2020 

målt i 2009-kroner. Økningen relateres til nye gjenvinningsstasjoner og returpunkt, utsortering 
av matavfall og nye oppsamlingsløsninger. Utgifter til nedgravde oppsamlingssystemer over 
gebyret, skal ikke overstige 250 kr pr husholdning innen 2020 målt i 2009-kroner. 
Utgiftsøkningen må skje mest mulig gradvis over en 10 års-periode og skal godkjennes gjennom 
årlig budsjettbehandling.  

3. For ny bebyggelse innføres det krav til oppsamlingsløsninger i henhold til botetthet i form av 
arealkrav som settes gjennom reguleringsbestemmelser.  

4. For eksisterende bebyggelse skal det oppmuntres til innføring av nedgravde løsninger ved hjelp 
av økonomiske insentiver.  

5. Bystyret godkjenner at rådmannen får anledning til å prøve ut enmannsbetjent sidelaster i et eller 
flere avgrensede prøveområder og med framsetting av avfallsbeholdere på tømmetidspunkt.  

6. Bystyret tar til orientering at oppsamlingssystemet er innrettet for utsortering av matavfall, men at 
handlingsplanen ikke tar stilling til slik utsortering. Rådmannen må klargjøre hva som skjer med 
matavfallet i egen sak. 

 
Behandling: 
Saksprotokoll fra Eldrerådets møte 26.5.2010 var sendt medlemmene pr epost på forhånd og ble 
delt ut på møtet. 
 
Kjetil Utne (H) foreslo nytt punkt: 
Det stilles et krav til effektivisering av virksomheten innen transport og behandling av 
husholdningsavfall som tilsvarer 10% av dagens avfallsgebyr eller 150 2009-kroner pr husholdning. 
Effektiviseringsgevinsten benyttes til å redusere økningen i avfallsgebyret. 
 
Kjetil Utne (H) fremmet følgende merknad pva H: 
Miljøgevinsten ved utsortering av matavfall er usikker. Hvis bystyret i senere sak beslutter ikke å 
etablere en ordning for utsortering av matavfall skal det maksimale avfallsgebyret som 
husholdningene må betale i 2020 reduseres tilsvarende beregnet kostnad for utsortering av matavfall. 
 
Torleif Hugdahl (SV) foreslo: 
Tillegg til pkt 5: 
Forsøket må gjennomføres på en slik måte at det ikke gir økt visuell forsøpling og økt rotte- og 
fugleplage. Systemet må gjøres fleksibelt slik at hjemmeboende med nedsatt funksjonsevne ikke får 
problemer med kravene. 
 
Nye punkt: 
- Bystyret ønsker at ordninger gjennomføres som øker materialgjenvinningsgraden av plast. 
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- Bystyret ønsker at det uavhengig av løsning skal være mulig å differensiere renovasjonsgebyret 
ut fra mengde avfall. 

- Det må legges til rette for enkle lovlige løsninger for levering av rene masser, med tilstrekkelig 
kapasitet. 
 

Merknader fremmet i forrige møte, som ble tatt opp igjen: 
 
Fremmet av H v/Tore A. Torp: 
Merknad A: 
Bystyret ber rådmannen legge fram egen sak om forsøksordning med avfallspresse hos 
husholdningene (etter mønster fra Os kommune). 
Merknad B: 
Bystyret antar at utsortering av matavfall innebærer betydelige ulemper (lukt, insekter, rotter mv) og 
betydelige merkostnader, men uten særlig klimagevinst. Ytterligere administrative kostnader bør man 
derfor unngå. 
 
Fremmet av H v/Tone Stav (jfr merknad fra Gunnes (V) i formannskapet 27.4.2010): 
I sum er avgiftsnivået for husholdningene høyt nok i Trondheim kommune. For å kunne øke 
avfallsgebyret på husholdningsavfall må man samtidig senke andre avgifter som kommunal 
eiendomsskatt. 
Det må vurderes å innføre differensierte avgifter på husholdningsavfall i forhold til mengde (vekt). 
Effektivitetskrav og konkurranseutsetting av innsamlingen av husholdningsavfall må vurderes når nye 
fordyrende oppsamlingsløsninger nå tenkes innført. 
 
Votering: 
Innstillingen pkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
Innstillingen pkt 2 ble vedtatt mot 3 stemmer (2FrP, 1DEM). 
Innstillingen pkt 3 ble enstemmig vedtatt. 
Innstillingen pkt 4 ble vedtatt mot 2 stemmer (2FrP). 
Innstillingen pkt 5 ble enstemmig vedtatt. 
Innstillingen pkt 6 ble vedtatt mot 3 stemmer (2FrP, 1DEM). 
FrP, SV, KrF, DEM sluttet seg til merknad A fra H v/Torp, som dermed ble en mindretallsmerknad. 
Ingen flere sluttet seg til merknad B fra H v/Torp, som dermed ble en mindretallsmerknad. 
FrP, KrF, DEM sluttet seg til merknad fra H v/Stav, som dermed ble en mindretallsmerknad. 
Hugdahls forslag tillegg pkt 5 unntatt strekpunkt 2 ble vedtatt mot 2 stemmer (2FrP). 
Hugdahls forslag strekpunkt 2 fikk 7 stemmer (2H, 2FrP, 1SV, 1KrF, 1DEM) og falt. 
Utnes forslag nytt pkt fikk 6 stemmer (2H, 2FrP, 1KrF, 1DEM) og falt. 
FrP, KrF, DEM sluttet seg til merknad fra H v/Utne, som dermed ble en mindretallsmerknad. 
 
VEDTAK: 
 
Saken sendes bystyret med følgende  
INNSTILLING: 
 
Bystyret vedtar følgende mål og virkemidler: 
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1. Mål: 50 % av alt husholdningsavfall og avfall fra kommunale enheter skal samles opp i 
nedgravde oppsamlingssystemer innen 2020.  

2. Rådmannen får anledning til å øke avfallsgebyret til maks 2500 kr pr husholdning innen 2020 
målt i 2009-kroner. Økningen relateres til nye gjenvinningsstasjoner og returpunkt, utsortering 
av matavfall og nye oppsamlingsløsninger. Utgifter til nedgravde oppsamlingssystemer over 
gebyret, skal ikke overstige 250 kr pr husholdning innen 2020 målt i 2009-kroner. 
Utgiftsøkningen må skje mest mulig gradvis over en 10 års-periode og skal godkjennes gjennom 
årlig budsjettbehandling.  

3. For ny bebyggelse innføres det krav til oppsamlingsløsninger i henhold til botetthet i form av 
arealkrav som settes gjennom reguleringsbestemmelser.  

4. For eksisterende bebyggelse skal det oppmuntres til innføring av nedgravde løsninger ved hjelp 
av økonomiske insentiver.  

5. Bystyret godkjenner at rådmannen får anledning til å prøve ut enmannsbetjent sidelaster i et eller 
flere avgrensede prøveområder og med framsetting av avfallsbeholdere på tømmetidspunkt. 
Forsøket må gjennomføres på en slik måte at det ikke gir økt visuell forsøpling og økt rotte- og 
fugleplage. Systemet må gjøres fleksibelt slik at hjemmeboende med nedsatt funksjonsevne ikke 
får problemer med kravene. 

6. Bystyret tar til orientering at oppsamlingssystemet er innrettet for utsortering av matavfall, men at 
handlingsplanen ikke tar stilling til slik utsortering. Rådmannen må klargjøre hva som skjer med 
matavfallet i egen sak. 

7. Bystyret ønsker at ordninger gjennomføres som øker materialgjenvinningsgraden av plast. 
8. Det må legges til rette for enkle lovlige løsninger for levering av rene masser, med tilstrekkelig 

kapasitet. 
 
Saksordfører: Roar Aas (Ap) 
 
  
Sak 26/10  
 
UTSORTERING AV VÅTORGANISK AVFALL MED BIOGASSPRODUKSJON    
 
Utgår, jfr konstituering av møtet 
 
Sak 27/10  
 
MILJØPAKKE FOR TRANSPORT I TRONDHEIM. PRIORITERING AV 
PROSJEKTER 2011 
 
INNSTILLING: 
1. Bystyret gir sin tilslutning til de tiltakene som foreslås gjennomført i 2011. Rådmannen bes 

komme tilbake med forslag til en samlet utbyggingsplan så snart rammene for utbygging i 
henhold til trinn 2 i Miljøpakken er avklart.  

2. Trondheim kommunes delbidrag til Miljøpakken på 10 mill kr innarbeides i budsjett og 
økonomiplan fra og med 2011. Forslag til prioriteringen av disse midlene skjer gjennom 
Miljøpakkens samordnings- og styringsorganer. 

 



 
Trondheim kommune 

 

  

Møteprotokoll for Byutviklingskomite, 27.05.2010  (10/20732)  6 

Behandling: 
Innspill fra Studentrådet, NAF og LO var sendt medlemmene pr epost på forhånd og ble delt ut på 
møtet. 
 
Kjetil Utne (H) foreslo: 
1. Ekstrabevilgninger til trikk i forhold til buss benyttes i stedet til et økt tilbud og frekvens for øvrig 

kollektivtrafikk. 
2. Foreløpig udisponert sum på kr 71 mill overføres til seinere år med henblikk på å oppnå en 

raskere fremdrift av E6 Sør. 
3. Rådmannen bes vurdere om noen av postene kan reduseres slik at ytterligere midler kan 

overføres til seinere år og E6 Sør. 
 

Kjetil Utne (H) fremmet følgende merknad pva H: 
Den sene ferdigstillelsen av E6 Sør kombinert med at bilistene allerede nå betaler bompenger for en 
vei som kanskje ikke står ferdig før i 2024 eller senere skaper stor misnøye og dårlig motivasjon for 
å bidra til og støtte miljøpakken. Sen ferdigstillelse av E6 Sør begrunnes med at man ikke ønsker å 
ta opp lån for å sørge for rask fremdrift. Samtidig brukes en uforholdsmessig stor andel av inntektene 
i 2010 og 2011 til miljø- og kollektivtiltak. Hvis disse tiltakene fordeles jevnere utover planperioden 
vil større midler kunne overføres til E6 Sør og gjøre det mulig å bygge ut dette prosjektet langt 
raskere og med mindre låneopptak og rentekostnader. 
 
Odd Anders With (KrF) fremmet følgende merknad 
Partiene viser bl.a. til nedstemte forslag og tilsendte uttalelser, og tar forbehold om endringer eller 
tillegg frem mot bystyrebehandlingen. 
 
Votering: 
Innstillingen ble vedtatt mot 3 stemmer (2FrP, 1DEM). 
Utnes forslag fikk 2 stemmer (2H) og falt. 
Ingen flere sluttet seg til merknaden fra H, som dermed ble en mindretallsmerknad. 
Ap, H, SV, Sp, MDG sluttet seg til merknaden fra KrF 
 
VEDTAK: 
 
Saken sendes bystyret med følgende  
INNSTILLING: 
 
1. Bystyret gir sin tilslutning til de tiltakene som foreslås gjennomført i 2011. Rådmannen bes 

komme tilbake med forslag til en samlet utbyggingsplan så snart rammene for utbygging i 
henhold til trinn 2 i Miljøpakken er avklart.  

2. Trondheim kommunes delbidrag til Miljøpakken på 10 mill kr innarbeides i budsjett og 
økonomiplan fra og med 2011. Forslag til prioriteringen av disse midlene skjer gjennom 
Miljøpakkens samordnings- og styringsorganer. 

 
FLERTALLSMERKNAD – KrF, Ap, H, SV, Sp, MDG: 
Partiene viser bl.a. til nedstemte forslag og tilsendte uttalelser, og tar forbehold om endringer eller 
tillegg frem mot bystyrebehandlingen. 
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Saksordfører: Kolbjørn Frøseth (Sp) 
 
 
  
Sak 28/10  
 
YRKESSKOLEVEGEN 18, NY VIDEREGÅENDE SKOLE PÅ BRUNDALEN, 
REGULERINGSPLAN MED BESTEMMELSER, SLUTTBEHANDLING  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar reguleringsplan med bestemmelser for Yrkesskolevegen 18, ny videregående skole 
på Brundalen. 
Planen er vist på kart i målestokk 1:1000, merket LINK signatur as, datert 19.12.2009, sist endret 
22.4.2010. Bestemmelsene er sist endret 22.4.2010.  
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 12-12. 
 
Behandling: 
 
Torleif Hugdahl (SV) foreslo tillegg til reguleringsbestemmelse 4.9 siste avsnitt: 
100 sykkelparkeringsplasser legges under tak. 
 
Tore A. Torp (H) foreslo ny reguleringsbestemmelse 4.12: 
Skolen skal tilknyttes fjernvarme. 
 
Votering: 
Torps forslag ble vedtatt mot 3 stemmer (2FrP, 1DEM). 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Hugdahls forslag ble vedtatt mot 2 stemmer (2H). 
 
VEDTAK: 
 
Saken sendes bystyret med følgende  
INNSTILLING: 
 
Bystyret vedtar reguleringsplan med bestemmelser for Yrkesskolevegen 18, ny videregående skole 
på Brundalen. 
 
Planen er vist på kart i målestokk 1:1000, merket LINK signatur as, datert 19.12.2009, sist endret 
22.4.2010. Bestemmelsene er sist endret 22.4.2010.  
 
Tillegg til reguleringsbestemmelse 4.9 siste avsnitt: 
100 sykkelparkeringsplasser legges under tak. 
 
Ny reguleringsbestemmelse 4.12: 
Skolen skal tilknyttes fjernvarme. 
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Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 12-12. 
 
Saksordfører: Tore A.Torp (H) 
 
 
  
 
Eventuelt (de 4 første ble behandlet før Thorbjørn Bratt gikk kl 1915) 
 
1. Jan Bojer Vindheim (MDG) stilte spørsmål om fortau i Heimdalsvegen. Spørsmålet ble besvart 

at kommunaldirektør Thorbjørn Bratt, sendes komiteen pr epost. 
 
2. Tore A. Torp (H) stilte spørsmål om Søra-bekken og forurensing fra Hegstadmoen. Spørsmålet 

ble besvart at kommunaldirektør Thorbjørn Bratt, utdelt på møtet. 
 
3. Svein Otto Nilsen (DEM) stilte spørsmål om sikkerhet i forbindelse med forfalt husmannsplass 

ved Reppe. Spørsmålet ble besvart at kommunaldirektør Thorbjørn Bratt. 
 
4. Tore A. Torp (H) stilte spørsmål om kornsiloene i Ila. Spørsmålet ble besvart at 

kommunaldirektør Thorbjørn Bratt. 
 
5. Torleif Hugdahl (SV) tok opp diskusjonen om barn i byen, jfr orientering fra barnas 

representant på forrige møte, og fremmet følgende forslag pva SV og KrF: 
 

Barn i byen 
Barn og unges fysiske oppvekstvilkår. 
Byutviklingskomiteen har i flere møter drøftet vanskene med å gi barn og unge gode fysiske 
oppvekstvilkår i sentrum og i sentrumsnære områder. Den politisk ønskede fortettingen medfører 
konflikter i arealbruk hvor barn og unge ofte blir taperne. Barnas representant har også satt fokus 
på denne problemstillingen i sin siste årsmelding. Komiteen ber om at rådmannen innenfor 
byutviklingsområdet kommer med konkrete forslag til tiltak for bedring av barn og unges 
oppvekstvilkår i sentrum og sentrumsnære områder i Trondheim. Barnas representant og 
ungdommens bystyre blir utfordret til å gjøre det samme som vedlegg til rådmannens sak. 
 
Votering: 
Hugdahls forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Barn i byen 
Barn og unges fysiske oppvekstvilkår. 
Byutviklingskomiteen har i flere møter drøftet vanskene med å gi barn og unge gode fysiske 
oppvekstvilkår i sentrum og i sentrumsnære områder. Den politisk ønskede fortettingen medfører 
konflikter i arealbruk hvor barn og unge ofte blir taperne. Barnas representant har også satt fokus 
på denne problemstillingen i sin siste årsmelding. Komiteen ber om at rådmannen innenfor 
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byutviklingsområdet kommer med konkrete forslag til tiltak for bedring av barn og unges 
oppvekstvilkår i sentrum og sentrumsnære områder i Trondheim. Barnas representant og 
ungdommens bystyre blir utfordret til å gjøre det samme som vedlegg til rådmannens sak. 

 
6. Byplansjef Ann-Margrit Harkjerr orienterte kort om planer for ny katolsk kirke. Komiteen ba 

om en presentasjon av prosjektet på et senere komitemøte. 
 
7. Tore A. Torp (H) viste til Trondheim kommunes årsrapport side 100 og stilte spørsmål om 

prosjektet med vannbåren varme. Svar gis senere. 
 
Møtet hevet kl. 2000. 
 
 
 
 
Odd Anders With 
komiteleder 
 
 Øyvind Øyen 


